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§ 17 
Motion om ett pilotprojekt för sopsugar i 
innerstaden - remiss från 
kommunstyrelsen   
Dnr 2017/588-1.5.1.  
 

Stadsdelsnämndens beslut 

 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.      

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 8 september 2017. 

 

Lars Svärd (M) framhåller i en motion till kommunfullmäktige 

att den ökade avfallsmängd, som ett växande Stockholm 

innebär, gör att en mer effektiv och hållbar sophantering måste 

säkerställas. I nybyggnation tänks sophanteringen idag in som 

en naturlig del, ofta genom sopsugar, redan i planeringsstadiet. 

Däremot har Stockholm ännu inga exempel på hur sopsugar 

installerats i större skala i befintlig bebyggelse. Motionären  

menar därför att man genom att installera sopsugar i befintlig 

stadsmiljö kan använda yta, som tidigare användes till soprum, 

till bostäder eller lokaler samt att den tunga trafiken i form av 

sopbilar skulle minska radikalt. I syfte att säkerställa en 

effektiv och hållbar sophantering i Stockholm föreslår därför 

motionären att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 

Stockholm Vatten och Avfall AB att planera för, samt 

genomföra, ett pilotprojekt med sopsugar i innerstaden.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget. Viktiga erfarenheter från 

det befintliga sopsugssystemet i Norra Djurgårdsstaden är 

dock att informationsbehovet är stort för att möjliggöra den 

beteende-förändring bland brukarna som krävs för att det inte 

ska bli stopp och för att systemet ska fungera optimalt. Andra 

erfarenheter är att ett kommunalt huvudmannaskap för 

systemet föredras samt att systemet bör byggas med så kallad 

optisk eftersortering för att mindre yta ska behövas tas i 

anspråk för nedkast och att systemet därför blir billigare.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Marianne Berg Ekbom (V) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.   _____________________ 


